
 

 
 

 

 

Kibæk Lokalråd 
 

Referat fra Lokalrådsmødet  
torsdag den 14. november 2024 – kl. 19.00  

på Alhuset i Kibæk. 
 

 
Mødedeltagere: Preben Staal, Kent Hvid, Mogens Øster, Gitte Kiel og Lena Ælmholdt 

Hansen.  
Suppleant: Anette Andersen og Mads Ekstrøm. 

Afbud: Knud Rahbek og Vinnie Borbjerg. 

Fraværende uden afbud:  

Referent: Gitte Kiel 

 

Pkt. Dagsordenpunkter: 

 
1. 

 
Godkendelse af referat fra 

 Den 3. september 2024 
 
Beslutning: 
Referatet blev godkendt. 
Der var enighed om, at det skal fremgå af referatet, hvis et medlem ikke har deltaget i alle punkter. 
 

 
2.  

 
Siden sidst ved formanden: 

1. Julebelysning i Kibæk 2024 
2. Ansøgning om Realdania midler til mødested 
3. Status på støjafskærmning/cykelsti langs Vardevej i Kibæk.  

Sidst aftaltes det, at formanden undersøger, hvem kontakten om ovennævnte skal rettes til, 
således ønsket om etablering af cykelsti på strækningen fra Møllegårdsvej til Solbakken kan 
forsøges tænkt ind i Vejdirektoratets projekt om støjafskærmning. 

4. Sporet Kibæk Syd reetableret 
5. Kulturfest 2025 

 
Beslutning: 
Ad 1. Kibæk Elværk/Fonden har bevilget Lokalrådet 40.000 kr. i tilskud til julebelysning.  
 
Ad. 2. Der er i første omgang givet afslag fra Realdania om midler til mødested ved børnesøen. Der 
er enighed om, at genfremsende ansøgningen til 2. ansøgningsrunde, der skal være indsendt inden 
den 1. maj 2025.  
Nye/supplerende argumenter til ansøgningen fremsendes til Preben. 
 
Ad. 3. Formanden har haft dialog med Herning Kommune og Vejdirektoratet om etablering af cykelsti 
på strækningen fra Møllegårdsvej til Solbakken, således cykelstien kan blive sammenhængende med 
de eksisterende.  
Der er enighed om, at Lokalrådet skal indsende ansøgning til Vejdirektoratet om etablering af cykelsti 
på strækningen i forbindelse med Vejdirektoratets etablering af støjafskærmning.  
Ud fra de sidste oplysninger, forventes støjafskærmningen dog ikke etableret de første par år. 
 
Ad. 4. Formanden oplyste, at sporet – Kibæk Syd – nu er genetableret. Mogens Øster sørger for at 
opsætte kort om ruten i kortholderen. 
 
Ad. 5.  Mail om bogcafeer i centerbyer er videresendt til Alhuset. 
Invitation til møde om ”Kulturfest Herning – I legeLand” videresender formanden til Kibæk 
Idrætsforening, Kibæk Skole, Børnehave og SFO samt de uniformerede korps. 
 
 
 
   



 
3. 

 
Områdefornyelsen i Kibæk 
Formanden giver en status på områdefornyelsen i Kibæk efter følgegruppemødet den 11. september 
2024: 

1. Stationsområdet mangler bl.a. asfaltering af P-pladsen, afklaring omkring stien og 
trådhegnet/pælene mellem banen og P-pladsen, grafisk udsmykning af belægning ved 
overgang fra stationen til grøn kile mod børnesøområdet, skiltning/oversigt på gavlen af 
stationen over stisystem og grønne områder i Kibæk. 

2. Knudepunktet mangler en del i at være færdig.  
3. Familieområdet ved børnesøen ser fint ud, dog mangler der opsætning af sejl. 
4. By.identitet og hjemmesiden, status herunder konkurrence om slogan, samt drøftelse om 

hvordan vi får byens virksomheder med. 
 

Indvielse af områdefornyelsen drøftes – herunder forslag til datoer for afholdelse. 
 
Beslutning: 
Ad. 1. Der er endnu ikke afklaring på asfaltering af P-pladsen. Pælene mellem banen og P-pladsen er 
fjernet. Der vil blive lagt mere muld op på skråningen op mod banen. 
 
Ad. 2. Knudepunktet forventes færdig i uge 48. 
 
Ad. 3. Sejl ved børnesøen er opsat. 
 
Ad. 4. Der har været afholdt statusmøde i arbejdsgruppen.  
Økonomien omkring hjemmesiden og de digitale infotavler ser positivt ud. Der sendes regning ud 
kvartalsvis på ekstra opslag på de digitale infotavler. 
For at få udbredt kendskabet til hjemmesiden, trykkes der visitkort med hjemmesideadressen, som 
kan fordeles på mødesteder (f.eks. Alhuset, Krydsfelt, Biblioteket, SMS, Messer og Butikker). Gitte 
indhenter priser på trykning af 500 og 1.000 stk. og sørger for efterfølgende distribution. 
 
Lokalrådet ønsker flere erhvervsvirksomheder optaget på hjemmesiden. Der er tidligere udsendt 2 
breve om muligheden, og p.t. har 5 virksomheder meldt sig. 
Der tages telefonisk kontakt til virksomhederne om optagelse på hjemmesiden. Opgaven fordeles 
mellem Lokalrådets medlemmer, som bedes angive på rundsendt oversigt, hvilke virksomheder de 
har relationer til og vil kontakte om medlemskab på hjemmesiden. 
 
Forslag til slogan ved indfaldsvejene drøftes igen på førstkommende møde. 
 
Dato for indvielse af områdefornyelsen i foråret 2025 blev drøftet. Formanden drøfter forslaget om 
fredag den 25. april eller 9. maj 2025 fra kl. 15.00 til ca. 17.00 med Lisbeth, Herning Kommune. 
 

 
4. 

 
El-ladestandere til cykler  
El-ladestandere til cykler i Herning finansieres fra puljemidler. I 2025 kan der søges puljer igen.  
 
På sidste møde i Lokalrådet blev det foreslået, at el-ladestandere kan opsættes ved stationen og 
hallen, men andre forslag til placering drøftes på førstkommende lokalrådsmøde, hvor sagen drøftes 
videre.  
 
Beslutning: 
Formanden gør Herning Kommune opmærksom på, at Lokalrådet gerne vil have etableret El-
ladestandere til cykler i Kibæk, når der er nye puljemidler hertil.  
I prioriteret rækkefølge ønskes standerne placeret ved Stationen, Kibæk Krydsfelt samt Alhuset.  
 

 
5. 

  
Bordet rundt: 
 
Beslutning:  
Mogens orienterede om tilmelding til juleoptoget den 7. december 2024.  
Knud Rahbek deltager fra Lokalrådet. 
 
Kent orienterede om, at Handelsstandsforeningen arbejder med at lave ”Ønskesedlen” til jul. 
 
Gitte orienterede om, at Støtteforeningen overtager juletræssalget ved Kibæk Mølle fra i år. 
Salget starter den 30. nov. og indtil 22. dec. 2024. 
 
 
 
 



 
6. 

 
Orientering til pressen/facebook fra Lokalrådets møde.  
 
Beslutning:  
Formanden sørger for omtale af områdefornyelsen, når Knudepunktet er færdig. 
 

 
7. 

 
Eventuelt 

 
Beslutning: 
Samarbejde med møllesvende. 
Lokalrådet vil meget gerne have et samarbejde med møllesvendene omkring afgrænsede opgaver i 
Kibæk, og vil betale udgiften til forplejning og nødvendigt udstyr i forbindelse med opgaveløsningen. 
 
Centerbykontaktudvalget holder møde den 21. nov. 2024. 
 
Herning Kommunes driftsafdeling – Christian Williams og Svend-Erik Blaabjerg, vil gerne have et 
møde med Lokalrådet.  
Mødet forsøges afholdt torsdag den 5. dec. 2024 kl. 9.30 hos Mogens Øster (Bavnehøjen 93, Kibæk.) 
 
Lokalrådsmødet den 25. februar flyttes til den 18. februar 2025 – kl. 19.00. 
 
 
Emner der ønskes optaget på næste møde 18. februar 2025, bedes indsendt til sekretæren 
inden den 4. februar. 
 

 
 


